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ABSTRACT 
 

Tofu has an important role in nutritional balance and becomes one of the favorite menus at 
home. This research aimed to find out the factors that influence consumers’ demand for tofu in 
Medan. The sampling method was done by applying the purposive sampling method. The 
respondent of this research were the consumers of tofu in the household. Information was 
collected from tofu sellers in Petisah market, Sei Sikambing market, and Helvetia market with a 
total of 45 respondents and 15 respondents were chosen from each market. The obtained data 
were primary and secondary data. Multiple linear regression analysis used as analysis method 
and SPSS 20 as supporting tools. The results of this study concluded that the variable price of 
white tofu, tempe prices, fish prices, income and the number of dependents simultaneously had a 
significant effect onthe demand for white tofu in Medan. Partially variable of tofu and fish price 
were impacted to tofu demands in Medan. Meanwhile, the variable of tempeh price, income, and 
amount of dependents were not impacted significantly to the demands of white tofu in Medan. 
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摘要 

 

  豆腐是营养平衡的食物之一，也是人们最喜欢的配菜之一。这项研究

的目的是找出影响棉兰市消费者对白豆腐需求的因素。采样方法采用有目的

的采样方法。本研究的受访者是在家中食用白豆腐的消费者。从 Petisah 市场，

Sei Sikambing 市场和 Helvetia 市场的白豆腐卖家获得的信息和抽样样本共有

45位受访者，每个市场每 15名受访者。收集的数据是主要数据和次要数据。

所用的分析方法是采用 SPSS 20 进行多元线性回归检验。本研究结果表明，

白豆腐的变价，大豆价格，鱼价，收入和家属数量同时对白豆腐的需求产生

显着影响。在棉兰。部分白豆腐和鱼价的可变价格对棉兰白豆腐的需求有显

着影响，而 tempe，收入和家属数量的变化价格并未显着影响棉兰对白豆腐

的需求。 
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メダン市の白豆腐需要に影響を与える要因 
 

要旨 
 

豆腐は、栄養バランスの役割を果たしている食品の一つであり、人々のお気に入りの副菜の

一つである。本研究の目的は、メダン市の白豆腐の消費者需要に影響を与える要因を決定す

ることである。サンプリング法は、目的の「purposive sampling」というサンプリング法によ

って行われる。調査の回答者は、家庭で白豆腐を消費する消費者である。 情報は、Petisah 
市場、Sei Sikambing 市場、Helvetia 市場の白豆腐の売り手から得られ、サンプルは 45 名の回

答者で、各市場の 15 名の回答者である。収集されるデータは、一次データや二次データで

す。分析方法は、SPSS 20 ツールを使用した多重線形回帰テストである。結果は、白豆腐の

変動価格、テンペ価格、魚価、収入や扶養家族の数がメダン市の白豆腐の需要に同時に大き

な影響を与えると結論付ける。  部分的に白豆腐と魚の価格の変動価格はメダンの白豆腐の

需要に大きな影響を与えるが、テンペ価格、収入や扶養家族の数はメダンの白豆腐の需要に

大きな影響を与えない。 
キーワード：価格、扶養家族数、収入、白豆腐。 
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